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Dragi Citatelji, 
s ponosom i velikom radoscu 
mozemo pozdraviti izdavanje prvog 
broja SUPEUS-ovog casopisa. 

Ideja a izdavanju tasopisa 
proizasla je iz zelje da napravimo 
"kutak", mjesto gdje ce se 
citateiji zeljni tema iz tehnitkih, 
prirodnih i drustvenih podrucja, 
vezanih uz tematiku energetske 

ucinkovitosti, obnovljivih izvora energije i odrzivog razvoja, 
informirati i pronalaziti na jednom mjestu zanimljive clanke. 
Cilj izdavanja ovog tasopisa povezivanje je studenata, fakulteta 
i poduzeca, s naglaskom na one koji se bave iii imaju doticaj s 
odrzivim razvojem, Casopis bi na jednom mjestu trebao dati 
pregled aktualnih dogadaja, projekata i planova te uz navedeno 
informirati citatelje 0 projektima SUPEUS- a. 

U prvom dijelu casopisa mozete procitati sve 5to Vas zanima 
o Udruzi te su predstavljeni svi njeni dosadasnji prajekti i 
aktivnosti. Nakon toga slijedi glavna tema ovog broja casopisa, 
a to su rezultati ankete 0 obrazovnom sustavu u Hrvatskoj koja 
je pravedena medu studentima tehnickih fakulteta Sveucilista 
u Zagrebu, uz potporu profesora i poduzeca. Zanimljive clanke 
profesora, studenata, i poslovnih partnera Udruge mozete 
proCitati u rubrikama "Strucni radovi" i "Energetska ucinkovitost 
za pocetnike". 

Nadam se da smo Vas zainteresirali jer smo time ispunili nas 
prvotni cilj. Zanimanje za casopis potaknut ce nas da sljedeci braj 
bude jos bolji i uspjesniji, na Vase i na5e zadovoljstvo. Casopis su 
u potpunosti izradili studenti, na 5to smo posebno panasni, i 
svima anima koji bi voljeli dati doprinos u sljedeCim brojevima 
otvorena su vrata za suradnju. 

Posebno se zahvaljujem nasim partnerima bez kojih ovog 
tasopisa ne bi ni bilo, svim clanovima SUPEUS-a te studentima 
koji nisu u Udruzi, a koji su dobrovoljno izdvojili svoje dragocjeno 
studentsko vrijeme i pomogli u stvaranju ovog casopisa. Puna 
hvala. 

Ugodno citanje! 

Vasa urednica, 

Anamari Majdandzic 

Ovaj casopis pokrenut je na inicijativu naseg 
prvog predsjednika Hrvoja Turibaka. Njegov 
entuzijazam, motivacija i rad vode nas u svakom 
trenutku naseg rada u SUPEUS-u. Sretni smo 
sto smo njegovu ideju pretocili u djelo i vjerujemo 
kako bi bio ponosan na nas. 
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Dobar dan, profesore! Moiete Ii nam se za 
pocetak ukratko predstaviti? 

Dobar dan! Ja sam Igor Kuzle, izvanredni 
profesor na Zavodu za visoki napon i energetiku 
Fakulteta elektrotehnike i racunarstva Sveucilista u 
Zagrebu. Bavim se istrazivanjima iz podrueja regulacije, 
dinamike, mocteliranja i odr±avanja elemenata 
elektroenergetskog sustava te problemima vezanim 
s uvodenje i organizaciju trzista elektricne energije. 
Iz predmetnih podrucja objavio sam jedan sveucilisni 
udzbenik i viSe Clanaka u prestiinim svjetskim 
casopisima, a ukupno sam publicirao vise od 200 
radova, ukljucujuci i radove napravljene za privredne 
subjekte. Sudjelovao sam u organizaciji veceg broja 
medunarodnih radionica i konferencija na kojima 
sam odrzao vise pozvanih predavanja te prezentacija 
konferencijskih radova. Clan sam uredniCkog odbora 
dva medunarodna casopisa. Mogu reCi da je moj 
rad prepoznat u najvecoj svjetskoj udruzi inzenjera 
elektrotehnike i elektronike sa sjedistem u New Yorku 
(IEEE), gdje sam od 201L predstavnik svih IEEE odjela 
Industrijske primjene za Europu, Afriku i Bliski Istok 
(predstavnik 26 drzava), a od 20lO, predstavnik svih 
IEEE odjela Elektroenergetike za sjevernu i sredisnju 
Europu (predstavnik 11 drzava), Od 2009, predsjednik 
sam Hrvatske sekcije IEEE, a od 2008, CIan Izvrsnog 
odbora Hrvatskog ogranka CIGRE (Medunarodnog 
vijeca za velike elektroenergetske sustave sa sjedistem 
u Parizu), 

Recite nom 5to je Eurocon i tko organizira 
ovakvu konferenciju? 

Eurocon je najveca konferencija koju 
organizira IEEE u Regiji 8, a uz IEEE organizator 
konferencije je i FER. Eurocon obuhvaca tri cjeline:jedna 
je cjelina vezana uz energetiku, druga uz elektroniku, 
a treca uz informacijsko komunikacijske tehnologije. 
Najbolje je da kazem nesto i 0 IEEE. To je najveca strucna 
udruga u svijetu i ima preko 400 000 clanova, Podijeljena 
je na 10 regija, od toga je prvih sest u Sjevernoj 
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MajaKatiC 

Americi gdje je i nastaia, sedma regija je Kanada, osma 
obuhvaca Europu, Afriku i Bliski Istok, deveta je regija 
Juzna Amerika, a deseta obuhvaca Aziju, Novi Zeland 
i Australiju. Prije je veCina clanstva bila u Sjevernoj 
Americi, a sadaje u ostatku svijeta, sto je cini globalnom 
organizaeijom. Druga podjela IEEE je po drustvima 
kojih sveukupno ima 34 i zajedno obuhvacaju cijelu 
elektrotehniku, informatiku i komunikacijske znanosti, 
od cega je energetika jedno od drustava. Euroconje prvi 
put odrian 1971. godine u Svicarskoj i to je najznacajnija 
konfereneija koju organizira IEEE U nasoj regiji postoje 
jos i konferencije Melecon, Africon, Sibircon, Histelcon i 
Energycon, svaka za odredena podrucja iz cjelokupne 
tehnicke znanosti. Nakon stanke od 13 godina, Eurocon 
je obnovljen 2001. i odrzava se do danas te tako okuplja 
razne strucnjake iz cijeloga svijeta. 

Koko to do je hrvotsko sekeijo IEEE dobilo 
organizaciju konferencije? 

1= DobiU smo je zato sto je hrvatska sekcija 
jako aktivna, broji 750 clanova sto je, s obzirom na broj 
stanovnika, jako puna jer ima puna veCih zemalja koje 
imaju manje clanova od nas, S druge strane, sto se tice 
drustava, u Hrvatskoj imamo 22 drustva, a ukupno ih 
ima 34 i to je vise nego sto ih ima primjerice Njemacka. 
Tako smo po broju clanova i odjela prvaci u svijetu. 
Buduci da sam predsjednik hrvatske sekcije, Isao sam 
na osnivanje tih odjela te smo ih uspjeli osnavati 22 i 
tako omogucili da se puno mladih Ijudi ukljuci u IEEE I 
ne sarno da ih imamo toliko puno, nego su i svi aktivni, 
Upravo zbog aktivnosti natjecali smo se na razini regije 
i dobili cak dvije konferencije, Eurocon 2013. i Energycon 
2014, koja ce se odrzati u Cavtatu 2014, 

E Koji je eilj kon!ereneije? 

'R Ove su konferencije idealna prilika za 
upoznavanje, ostvarivanje nekih inicijalnih kontakata 
te okupljanje ljudi koju se bave istim podrucjima. Na 
ovako velikoj konferenciji postoji puna sekcija i mi 
cemo ih iz energetike imati 30-ak. Sekcija je kada irnate, 
primjerice, 6 clanaka koji se bave istom problematikom 
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i cnda se to drzi u istoj dvorani za 6 do 7 Ijudi koji su 
usko vezani uz to podrucje. Konferencije taka nude 
mogucnost mladim Ijudima da upoznaju osobe koje 
se bave nekim podrutjem i koje Sil vet prepoznate u 
svijetu. Taka mogu razmjenjivati znanja, ideje, iskustva, 
a mazda i ostvariti suradnju, 

Koga ad predavaca moiete istaknuti? 

Dolazi namDaniel Kirschen, a on je stvarno 
svjetska faca u podrucju optimiranja obnovljivih 
izvora. Iz podrucja elektronike dolazi Hagit Messer, 
profesorica iz Izraela koja je objavila nekoliko radova 
u casopisu Science. Vazna je napomenuti da je vrlo 
rijetko da netko iz podrucja tehnike uspije sudjelovati u 
takvom casopisu. lz podrucja telekomunikacija takoder 
dolaze poznati predavaci. Neovisno a ovoj konferenciji 
Hrvatska sekcija IEEE svake godine uspije dovesti 
nekoliko poznatih predavaca, koji odrze besplatna 
predavanja za nase studente. Osim profesora Kirchena 
(SveuCiliste u Seattle) iz podrucja elektroenergetike 
pozvana predavanja ce imati i prof. Mladen Kezunovit 
sa sveucilista A&M Texas, pa prof. Saifur Rahman 
sa sveucilista Virginia Tech koji su vrla paznati u 
energetici. Dati te nam vjerojatno i sljedeti predsjednik 
drustva PES. Zapravo, puno se Ijudi ponudilo da dode, ali 
sma odabrali one koji su nam sada bili najinteresantniji. 

Mogu Ii studenti sudje1ovoti i no koji nocin? 

Studenti apsolutno mogu sudjelovati. 
Vet imamo neke studente koji su poslali svoje radove. 
Aka su studenti radili neSto zanimljivo za zavrsni ill 
diplomski rad Hi su se bavili nekim istrazivanjima 
izvan diplomskog, mogu poslati svoj rad te ce on 
biti medunarodno recenziran ad strane barem tri 
recenzenta. Aka je rad kvalitetan te ga ani ocjene 
vrijednim za objavljivanje, bit ce uvrsten u zbornik 
radova te u IEEE explore bazi. Sitno je znati da od svih 
tehnickih knjiga, casopisa odnosno sveukupnog 
tehnickog znanja, 30 % tiska IEEE. Kada nesto izade 
na IEEE explore bazi, znaci da to maze vidjeti 30%, a 
vjerojatno i vise ljudi koji se have tehnikom, 

I za kraj, redte nom gdje se i kada odriava 
kon/erencijo Eurocon 2013. te koIika je djena 
sudjelovanja? 

Konferencija se odrzava na Fakultetu 
elektrotehnike i racunarstva uz pokroviteljstvo 
prcdsjcdnikalve Josipovica, a zanimljivo je da se otvara 
1.7., na dan ulaska Hrvatske u Europsku uniju te traje do 
4.7. Cijena sudjelovanja za studente je 270 €. Ta cijena 
ukljucuje ruckove svaki dan, topla pica za vrijeme 
pauza, paklon za studente te tiskanje svih materijala, 
laka se cijena u nasim uvjetima ani prevelika, na 
prosloj je konferenciji koja se odrzavala u Portugalu 
iznosila 450 €. Dakle, nase su cijene ipak minimalne, 
Sve te informacije mozete pronati na web stranici 
konferencije www,eurocon2013.arg, 
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